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We hebben als gemeente een turbulent jaar achter de rug waarin er een enorme verandering is 
opgetreden in het sociaal domein. Dat dit gepaard is gegaan met veel vragen en twijfels spreekt 
misschien wel voor zich. Een paar maanden verder in dit ‘jaar van de zorg’ lijkt het alsof de middelen 
die hiervoor beschikbaar zijn gesteld ook wel afdoende zullen zijn, positief dus. Het blijft natuurlijk 
wel spannend want de acties zijn uiteindelijk wel Rijksbezuinigingen, doorgevoerd in de gemeente. 
Het is dan ook noodzakelijk dat er een vinger aan de pols wordt gehouden en er ook gecontroleerd 
wordt op de uitwerking van de keuzes die door de gemeente zijn gemaakt. Nederland Duurzaam 
vindt: de méns moet centraal staan in de zorgverlening, niet de verzekeraar of de geldschieter. 
Hoewel marktwerking soms efficiëntie met zich mee kan brengen, is het niet altijd een goed principe 
om toe te passen in de zorg. De signalen van burgers en organisaties moeten opgevangen worden en 
de gemeente daarnaar handelen. Het is goed om te zien dat het college voor onvoorziene zaken in 
dit domein ook geld heeft vrijgemaakt.   
 
‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
 
Een ander aspect van deze transitie is dat er op financieel gebied ‘pas op de plaats’ gemaakt dient te 
worden, een uitdrukking die dit college ter harte neemt en ook uitdraagt deze voorjaarsnota. Dat is 
wel begrijpelijk en ook Nederland Duurzaam staat een meerjarig financieel stabiel beleid voor. Het 
maakt het echter wel lastig om de ambities die onze gemeente op duurzaamheidsgebied volgens ons 
móet hebben snel te verwezenlijken. Een financieel stabiel beleid kan volgens ons namelijk ook 
gepaard gaan met verstandig investeren in duurzame innovatieve technieken, die op den duur alleen 
maar geld opleveren. Geld dat niet direct ingezet wordt, kan zo de gemeenschap dienen door 
investeringen in duurzame technieken te doen die zichzelf over een aantal jaren terugverdienen.  
Kijkend naar het rekeningresultaat van 2014, waar een positief saldo van 2,1 miljoen euro uit 
voortkwam, zou dit volgens ons bijvoorbeeld een kans zijn om een gedeelte hiervan op die manier in 
te zetten. De transitie naar een duurzamere samenleving heeft daarin juist veel te maken met solide 
meerjarig stabiel financieel beleid. Juist omdat men naar de langere termijn moet kijken, waarin 
sommige investeringen wel degelijk ook een verstandige keuze vormen.  
 
Om een concreet voorbeeld hiervan te geven: wij hebben al eens eerder aangehaald dat Nederland 
Duurzaam de gemeente een Groene Lening wil zien gaan faciliteren (het onderzoek hiernaar is door 
uw Raad in december 2014 unaniem goedgekeurd).  
Door middel van het verstrekken van leningen tegen gunstige tarieven, d.w.z. zonder daarbij een 
winstoogmerk te hebben, aan sportverenigingen of verenigingen van eigenaren kunnen deze de 
initiële investeringen doen om hun energievoorziening te verduurzamen en isolatiemaatregelen aan 
te brengen. Zo kan de maandelijkse rekening voor een vereniging uiteindelijk minder worden en 
wordt ook het geleende geld weer terugverdiend. Goed voor de gemeente en goed voor het milieu.  
 



Om even verder te gaan op het onderwerp van leningen: Nederland Duurzaam is scherp op het 
beleid van het college voor wat betreft het aangaan van leningen en de voorwaarden hiervan. De 
leningenportefeuille is immers de grootste strop die komt kijken bij de gemeentefinanciën van 
Heerhugowaard. We hebben al een aantal malen aangegeven dat we vinden dat het rentebeleid een 
grote uitwerking heeft op de zgn. ‘speelruimte’ in een begroting en men kan daarom kiezen voor een 
aantal opties. Omdat de huidige marktrente op het moment zo laag is, zou Nederland Duurzaam 
willen zien dat het bestaande pakket leningen wordt beschouwd op lange termijn, waarbij de 
boeteclausules voor die leningen in beeld worden gebracht. Zo kan dit pakket ‘up to date’ worden 
gehouden. Wij gaan er vanuit dat er geen leningen meer worden aangegaan, of als dat dan echt 
nodig is in ieder geval alleen nog maar ‘gezonde’ leningen worden aangegaan, m.a.w. zonder een te 
groot aflossingsvrij gedeelte.   
 
‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
 
Vorig jaar rond deze tijd stonden wij hier en hadden we het over de duurzaamheidsambitie van de 
gemeente. Dit college heeft toen al aangegeven die gestalte te gaan geven in een nieuw breed 
duurzaamheidsbeleid. Dat zijn goede signalen, Nederland Duurzaam vindt dat dit onderwerp zodanig 
belangrijk is dat er een specifiek beleid van de gemeente achter moet staan, en daarbij ook de 
benodigde middelen. Als duurzaamheid als factor breder wordt gezien, betekent dit volgens ons 
namelijk ook dat er in een breed kader middelen voor moeten vrijkomen.  
Het is nu bij deze voorjaarsnota onmogelijk iets te zeggen over deze voornemens omdat het 
duurzaamheidsbeleid pas na de zomer wordt opgesteld. Dat zien we ook terug in de Voorjaarsnota 
waarin nog geen cijfers zijn opgenomen voor dit beleid. Nederland Duurzaam hoopt hier een 
structurele investering te gaan terugzien voor de begrotingsraad van het najaar. Dat mes snijdt 
namelijk aan twee kanten, zoals ook al eerder aangehaald.   
 
Wat ons betreft hangt dit dus samen met elkaar en moet het niet gezien worden als iets wat geld 
kost, maar als iets dat gemeente en de burger uiteindelijk geld oplevert, waarbij het milieu ook nog 
eens gespaard wordt. We gaan er met vertrouwen vanuit dat dit nieuw te vormen 
duurzaamheidsbeleid Heerhugowaard voor de komende jaren weer op de kaart gaat zetten en we 
willen hier ook ons steentje aan bijdragen.  
 
Als laatste over de relatie tussen geld en duurzaamheid:  
Ook niet te vergeten is dat er vaak geld beschikbaar is vanuit regionale en rijksfondsen om duurzame 
innovatie in de gemeente mogelijk te maken. Het enige wat er voor nodig is om hier aanspraak op te 
maken is soms een portie proactiviteit en creativiteit, zo valt niet alles op het bordje van de 
gemeente. Dat is het pakken van kansen!  
 
REGIONAAL:  
Als gemeente worden we steeds belangrijker en krijgen we steeds meer taken. Bestuurlijk Nederland 
verandert ook regelmatig en wel recht onder onze neus. Nederland Duurzaam vindt dat het college 
de juiste toon aanslaat waar het gaat om de Veiligheidsregio en de oplopende kosten die voor 
Heerhugowaard hiervan een gevolg zijn. Samenwerking op regionaal gebied zou moeten opleveren, 
niet extra moeten kosten!  
 
Ook in het sociaal domein en op vele andere terreinen is een regionalisering waar te nemen. Om 
bestuurlijk efficiënt te zijn moet een gemeente streven naar een bepaalde grootte. We weten dat er 
recentelijk vele fusies zijn geweest en dat ook Langedijk openlijk zoekt naar een ‘grote broer’. Hier 
ligt ook een kans voor Heerhugowaard, Nederland Duurzaam staat positief tegenover deze huidige 
ontwikkelingen.  
 



Maar ook binnen de gemeente zijn er voldoende uitdagingen. Er zijn nog immer de risicovolle 
grondexploitaties maar er is ook behoefte aan een vernieuwing in de infrastructuur. Vooral het 
stationsgebied verdient daarbij een opwaardering. Daarnaast willen we de voorzieningen die er zijn 
in deze stad behouden en ook dat trekt een tol op de boekhouding.  
‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
 
Conclusie  
Om tot een afronding te komen.  
Heerhugowaard is een stad. Dat herhaal ik nog maar eens omdat dit door buitenstaanders maar ook 
door inwoners soms wordt vergeten. Het is een van de weinige gemeenten in Noord Holland die nog 
significant groeit en een actieve en energieke populatie heeft die veel te bieden heeft maar die ook 
haar eisen stelt.  
Ondertussen moet er ook ruimte zijn voor die mensen om in de eigen gemeente te recreëren en uit 
te gaan. Dit laatste gaat nu de goede kant op in Heerhugowaard, waar het college een pluim voor 
verdient.  
 
De bouw van nieuwe wijken, een industrieterrein en een ziekenhuis biedt volgens ons grote kansen 
om dit duurzaam te bouwen. Het aanleggen van een Energiering kan een goede manier zijn om 
Heerhugowaard te laten pionieren en vooruit te helpen.   
Tevens zal hierdoor de bevolking en het verkeer groeien, en derhalve ook aanpassingen in de 
infrastructuur moeten worden gedaan. Ook dat zullen we in de komende jaren terug gaan zien.  
 
Nederland Duurzaam blijft positief en wil constructief meedenken aan de oplossingen voor onze 
gemeentefinanciën. Meerjarig stabiel, met ruimte voor duurzame innovatie!  
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 


